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PROTOKOLL 7. STYREMØTE 2022-2023 
 

Sted Scandic Havet, Bodø 

Dato og tid Lørdag 22. april 2023 kl. 09.00 – søndag 23. april 2023 kl. 15.45 

Møteleder Henrik Nordtun Gjertsen 

Referent Andrine Snopestad 

Saksrekkefølge 1-3, 5-7, 35-60, 62-63, 68, 61, 4, 65, 64, 69, 66-67 

 

Til stede fra styret Forfall 

Henrik Nordtun Gjertsen, Leder 

Ragnhild Marie Gjersøe Eriksen, Org. nest. 

Tirill Søgård Trætli, BP 
Ola Sjåvik, Arrangementsleder 
Sigrid Heringstad, Tevlingsleder 

John Arne Flenes Ulven, Lagsutviklingsleder 

Marthe Øijord, Kulturleder 

Ole Jørgen Rød, 1. vara 
Torgeir Jorde, Ordfører 

Vilde Bilstad, Varaordfører 

Sanna Røhr, Norges Bygdekvinnelag 

Thorleif Müller, Norges Bondelag 

 

 

Andre til stede 

Andrine Snopestad, Generalsekretær 

Faste saker 

Sak 1  Godkjenning av innkalling og saksliste Henrik 

Elementer fra 

debatten 

 

Forslag til vedtak Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste. 

Vedtak Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste. 

 

Sak 2  Godkjenning av styreprotokoll Henrik 

Elementer fra 
debatten 

• John Arne står skrevet feil et sted 

Forslag til vedtak Sentralstyret godkjenner: 

• Protokoll 6. styremøte 2022-2023 

Vedtak Sentralstyret godkjenner: 

• Protokoll 6. styremøte 2022-2023 
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Sak 3  Orienteringssaker 

A Referat fra nemnder og utvalg – se «siden sist» 
a) Organisasjonsutvalget Ragnhild 

b) Bygdepolitisk nemnd Tirill 
c) Kulturnemnda Marthe 

d) Tevlingsnemnda Sigrid 
e) Lagsutviklingsnemnda John Arne 

f) Arrangementsnemnda Ola 
 

B Samarbeidsorganisasjoner – muntlig orientering 
a) Bygdekvinnelaget Sigrid 
b) Bondelaget Henrik 

 

C Arrangement – gjennomgang og status ved arrangementsleder 
a) LS 2023 Akershus 

b) HA 2023 Vestfold og Telemark 
c) LS 2024 
d) LS 2025 

Østfold 
Oppland 

 

D Prosjekter i NBU 
a) Malawi Marthe 
b) RYE Ole Jørgen 

c) Bygda er for alle 

d) Bygdeløftet 

Andrine 

Henrik 

e) Arbeidsgruppe – aldersgrense 
f) Stem.Bestem! 
g) Bygdeungdom på dypt vann 

h) Årets unge bonde 

Henrik 
Tirill 
Tirill 

Henrik 
 

E Fylkesrunden 
a) Akershus Ragnhild 
b) Buskerud Tirill 

c) Hedmark Henrik 

d) Hordaland John Arne 
e) Møre og Romsdal Marthe 
f) Nord-Trøndelag John Arne 
g) Oppland Tirill 

h) Rogaland Ragnhild 

i) Sør-Trøndelag Ole Jørgen 
j) Vestfold og Telemark Sigrid 
k) Østfold Sigrid 

l) Fylker uten fylkeslag John Arne 
 

 

F Administrasjonen ved generalsekretær 

G Vaktlederkollegiet ved ordfører 

  

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 
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Sak 4  Terminliste  

Hva Fra Til Hvor 

8. styremøte 09.06.2023 11.06.2023 Torpo, Ål 

Årsmøte i NB 14.06.2023 15.06.2023 Thon Hotel Arena, Lillestrøm 

Årsmøte 17.07.2023 18.07.2023 Hvam, Nes i Akershus 

Landsstevne 18.07.2023 23.07.2023 Hvam, Nes i Akershus 

1. styremøte 19.07.2023 19.07.2023 Hvam, Nes i Akershus 

2. styremøte 18.08.2023 20.08.2023 Lygnasæter 

Agrisjå 25.08.2023 27.08.2023 Stjørdal 

Dyrsku’n 08.09.2023 10.09.2023 Seljord 

2. representantskapsmøte 23.09.2023 24.09.2023 Scandic Hell 

3. styremøte 06.10.2023 06.10.2023 Gåsbu 

Nemndshelg 06.10.2023 08.10.2023  

Høstarrangementet 13.10.2023 15.10.2023 Søve, Telemark 

Aksjonsuka 27.10.2023 05.11.2023  

Tur for de over 23 03.11.2023 05.11.2023 Island 

Arrangementsseminar xx.11.2023 xx.11.2023  

4. styremøte 02.12.2023 03.12.2023  

5. styremøte 13.01.2024 14.01.2024  

1. representantskapsmøte 03.02.2024 04.02.2024  

6. styremøte 02.03.2024 03.03.2024 Landbrukets Hus, Oslo 

Vårkurs 15.03.2024 17.03.2024 Sørmarka Konferansehotell 

Vårsprell 29.03.2024 07.04.2024  

7. styremøte 20.04.2024 21.04.2024  

Landsmøte i NBK 08.06.2024 09.06.2024 Ålesund 

Årsmøte i NB 12.06.2024 13.06.2024 Scandic Lillehammer Hotel 

8. styremøte 14.06.2024 16.06.2024  

Årsmøte 15.07.2024 16.07.2024 Østfold 

Landsstevne 16.07.2024 21.07.2024 Østfold 

    

Elementer fra 
debatten 

• Legge inn Dyrsku’n og Agrisjå 

• Endre navn på årsmøte i NBK til Landsmøte i NBK 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar terminlista til orientering. 

Vedtak Sentralstyret vedtar terminlista. 

 

Sak 5  Økonomi Andrine 

Elementer fra 

debatten 
• God orientering 

• Skal vi se på muligheter, f.eks. eiendom, til å øke egenkapitalen vår 

slik at vi kan få høyere avkastning på pengene vi har? 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 
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Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

 

Sak 6  Medlemstall John Arne 

Elementer fra 

debatten 
• Se på medlemsundersøkelsen og bruke den til å se på hvordan vi 

kan jobbe med å beholde de eldre medlemmene. 

• Flere medlemmer over 26 år er interessert i å ha møteplasser uten at 

det må være fest. 

• Ønskelig at det legges til en kolonne i oversikten som viser 
medlemmer hittil 2022. 

• Vurdere å legge til et ekstra arrangement i året utenom tur for de 
over 23 som er en samling for samme aldersgruppe. 

• Er det et forslag at lagsutviklingsnemnda og kulturnemnda lager en 
oversikt med aktiviteter for medlemmer over 23? 

• Hvordan står det til med betalingsvilligheten? 

• Spørre de yngre hva som skal til for at de fortsatt skal være medlem 
når de er over 23 år. – Dette er allerede gjort i 
medlemsundersøkelsen. 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering. 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering, og lagsutviklingsleder og kulturleder 

tar med seg innspill fra diskusjonen. 

 

Sak 7 Politikk og mediestrategi Tirill 

Elementer fra 

debatten 
• Ønskelig å ta opp tema rundt rus og hvor vanskelig det er å få hjelp 

til forebygging. 

• Kan vi ha uttalelse om noe annet enn landbruk? Føler vi uttaler oss 

nok om landbruk i løpet av året. 

• Kan vi oppfordre ungdom som har mulighet til å overta gård til å «ta 

praten»? 

• Jordbruksforhandlingene er snart i gang. Vi samarbeider med 
Bondelaget om å distribuere to/tre filmer av våre egne medlemmer i 

våre sosiale medier kanaler. 

• Aksjonsplanen fra i fjor er klar for å tas i bruk også i år. 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til orientering og bygdepolitisk nestleder tar med seg 

innspillene fra debatten. 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering og bygdepolitisk nestleder tar med seg 
innspillene fra debatten. 

 

Sak 8 Eventuelt  

Elementer fra 
debatten 

• Årsmøtesaker 
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Løpende saker 

Sak 35 Valgkomiteinstruks for sentral valgkomite Ragnhild 

Elementer fra 

debatten 
• Instruksen var sist oppe i 2017. Er naturlig å ta den opp igjen nå. 

• Viktig at  

• Er det en idé å ha et større opplæringstilbud til valgkomiteen slik at 
de får en fastere ramme for hvordan de skal drive arbeidet sitt? 

• Det er viktig at valgkomiteen starter sitt arbeid tidlig, og at det 
jobbes godt mellom møtepunktene i organisasjonen. 

• Vi må sette en valgkomitekultur i organisasjonen hvor sentral 
valgkomite kan lære opp valgkomiteene videre i organisasjonen. 

Viktig å ta vare på tillitsvalgte slik at vi de kan bidra i organisasjonen 
lenger. På fylkes- og lokallagsnivå er det medlemmer som er på vei 

ut av organisasjonen som sitter. Det er liksom det siste de gjør før de 

er ferdige. 

• Vil vi gjøre noe med punkt 2, sammensetninga i komiteen? Skal vi 
innføre en rulleringsordning. 

• Det er enkelte regioner hvor det er få fylkeslag som kan ta på seg 

verv. 

• Rulleringsordningen kan ta utgangspunkt i regionene som er i dag. 

Forslag til vedtak Sentralstyret sender inn sak til årsmøte. 

Vedtak Organisatorisk nestleder tar med seg innspillene til videre arbeid med saken 
til årsmøtet. 

 

Sak 52 Vedtekter Ragnhild 

Elementer fra 

debatten 
• Ønsker å opprettholde AU sin innstilling til endringsforslag om 

formålsparagrafen. 

• Mener det ikke trengs å innlemme punkt fra etiske retningslinjer i 

vedtektene da medlemmer og ansatte også er bundet av andre 

vedtatte retningslinjer. 

• Kan vi forslå en annen formulering som er mer standardisert så vi 
ikke må endre to dokumenter samtidig? 

• Skal vi vurdere å ta opp vedtekter sjeldnere enn hvert år, kanskje 
legge inn en formulering om hvert tredje år.  

Forslag til vedtak Kommer i møte 

Vedtak Organisatorisk nemnd tar med seg tilbakemeldingene til videre arbeid. 

 

Sak 60 Lokallagsevaluering Ragnhild 

Elementer fra 

debatten 
• Ønskelig å se svarene opp mot tidligere år. 

• Kommer fram at noen lokallag sliter med økonomien, kontroll 
over kontoer og egenkapital. 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar lokallagsevaluering til etterretning og bistår der fylkeslag 

og lokallag har behov for det. 

Vedtak Sentralstyret tar lokallagsevaluering til etterretning og bistår der fylkeslag 
og lokallag har behov for det. 
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Sak 61 Vårsprell John Arne 

Elementer fra 
debatten 

• Gøy å få lagt fram tall for hvordan utviklingen har vært av 
medlemmer og i sosiale medier i perioden. 

• For å kunne planlegge dato for takeover på sosiale medier kan vi 
ha møte tidligere enn Vårkurs. 

• Trengs det egentlig å være et møte? Kan det ikke bare være et 

informasjonsskriv om hva Vårsprell er og hvordan det 
gjennomføres i organisasjonen? 

• Hva vil vi få ut av Vårsprell? Hva ønsker vi å oppnå som 
organisasjon? 

• På grunn av forfallsdato på betalingspåminnelsen så er det 

naturlig at medlemstallet øker litt mer i denne perioden enn ellers. 

Forslag til vedtak Vårsprell for 2024 starter to helger etter Vårkurs med utgangspunkt i 
Instagramtakeover. 

Vedtak Vårsprell 2024 foregår i perioden 29. mars til 7. april i 2024. 

 

Sak 62 Medlemskap i andre organisasjoner Andrine 

Elementer fra 
debatten 

• GMO Fri mat og fôr har endra navn til GMO-nettverket. 

• GMO – hvordan stiller vi oss til saken nå? Er det på tide å ta opp en 
diskusjon om temaet. 

• GMO er blitt mer liberale enn det var før. Ting er ikke like svart-

hvitt som tidligere-  

• Hva får vi ut av å være med i RYE? Benytter vi oss egentlig av 
tilbudene deres? Vi mottar mye mer informasjon fra de nå enn det 

vi har gjort tidligere. Ingrid har også vært på møte med de for å 

sette seg mer inn i organisasjonen. Det er også mulighet for å 

bruke de andre organisasjonene i nettverket til gårdsbesøk på Tur 

for de over 23 år. 

Forslag til vedtak Kommer i møte 

Vedtak Sentralstyret tar saken til orientering og generalsekretær fortsetter 
arbeidet med å melde organisasjonen ut av Oslo og Omland friluftsråd. 

 

Sak 63 Rapport aldersgrenseutvalget Henrik 

Elementer fra 
debatten 

• God rapport som er god og grundig. Enighet i store deler av det 
utvalget anbefaler. 

• 18-års aldersgrense gir også muligheter for å åpne områder som er 

avgrenset i dag. 

• Har utvalget drøftet noe om når en slik aldersgrense bør eller kan 

gjennomføres i organisasjonen? Nei, det har de ikke. Det er opp til 
sentralstyret å ta avgjørelse på. 

• Viktig å fokusere på alle ukene i året, ikke bare den ene uka i året 

Landsstevne er. Det er alle de andre ukene i året, hvor det 
arrangeres aktivitet lokalt og regionalt som det er viktig at vi 
tilrettelegger og veileder for flest mulig. 
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• Det lages retningslinjer og gjøres vedtak i kommunene som gjør 

det vanskeligere for flere og flere fylkeslag å arrangere sentrale 

arrangementer med den aldersgrensa vi opererer med. 

• Lista over lignende arrangementer er fin og veldig lett å 
sammenligne seg med. 

• Er enig i anbefalingene utvalget har lagt fram.  

• Ønskelig å legge fram rapporten for årsmøte når saken behandles. 

• For arrangører vil en heving av aldergrensa gjøre det mer 

forutsigbart, og man får en større godvilje av politi og kommune. 

• Forutsetningene som utvalget legger til grunn er viktig at blir tatt 
tak i. 

• Vi bør tilgjengeliggjøre rapporten for medlemmene. Kanskje også 
lese den inn slik at man kan ha rapporten på øret. Det er en lang 
rapport og ikke mange vil orke å lese igjennom hele. 

• Kan vi invitere til et medlemsmøte hvor utvalget legger fram sine 
funn og kan svare på spørsmål? 

• Hvis det blir en økt aldersgrense, bør det ikke dra ut tid før det blir 
innført. Her må vi også tenke på at de som sitter i årsmøte voterer 
over om de selv kan delta på Landsstevne. En innføring av økt 
aldersgrense året etter vedtak vil påvirke arrangør, og deres 

budsjett for arrangementet. 

• Selv om vi legger opp til økt fokus på aktivitet og tevling på 
sommerstevner slik at det blir et bra arrangement for de under 18 
år, vil det være vanskelig for de fylkeslagene hvor det allerede er 

strenge retningslinjer på arrangementer rettet mot ungdom under 

18 år. 

• Ønskelig at det utarbeides en festveileder som utvalget anbefaler. 

Forslag til vedtak Sentralstyret tar saken til etterretning, og utarbeider sak til årsmøte. 

Vedtak Sentralstyret  

• Tilgjengeliggjør rapporten for organisasjonen. 

• Inviterer til medlemsmøte hvor utvalget legger fram funnene i 

rapporten og svarer på spørsmål. 

• Sender inn sak til årsmøte. 

 

Sak 64 Strategi Hordaland og Møre og Romsdal Henrik 

Elementer fra 

debatten 
• Godt arbeid med saken. 

• Møre og Romsdal ser gjennomførbart ut. 

• Viktig å få Surnadal Bygdeungdomslag med i planen for Møre og 

Romsdal. 

• Kan vi kjøre Hordaland og Møre og Romsdal parallelt? 

• Viktig å komme i gang, lage en handlingsplan i fylkeslagene som 

gjennomføres i fellesskap mellom fylkeslaget og sentralleddet. 

• Hvis vi kommer i gang fort, kan vi friste med Landsstevne til 

sommeren. 

• Gjennomføring av årsmøte i Møre og Romsdal vil også være en 
viktig del av strategien. 

Forslag til vedtak Kommer i møte 
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Vedtak Sentralstyret gir generalsekretær i oppgave å gjennomføre strategien. 

 

Sak 65 Årsregnskap 2022 Andrine 

Elementer fra 
debatten 

 

Forslag til vedtak Sentralstyret sender saken til årsmøte. 

Vedtak Sentralstyret sender saken til årsmøte. 

 

Sak 66 Budsjett 2024 Andrine 

Elementer fra 
debatten 

• Se på kostnadene til Bygdeungdommen 

• Representasjonstøy 

• Mulighet for en god natt søvn, spesielt når vi er i Oslo. 

• Investere i de tillitsvalgte 

• Oppstartskurs for sentralt tillitsvalgte 

• Alle sentralstyremedlemmer deltar på arrangementsseminar 

• Satse mer på arrangementsseminaret – gjøre det mer faglig sterkt 

• Stand på Dyrsku’n (nå kårer vi Årets unge bonde der) 

• Opplæring av valgkomité 

• Tiltak for de over 23 

• Levere budsjett på tilnærma 0 kroner til årsmøte 

Forslag til vedtak Generalsekretær tar med seg innspillene til videre arbeid. 

Vedtak Generalsekretær tar med seg innspillene til videre arbeid. 

 

Sak 67 Sak til årsmøte i Bondelaget Henrik 

Elementer fra 

debatten 
• To fine utgangspunkt 

• Rekker vi å utarbeide en god sak til fristen for innsending? 

• Nettverk for unge bønder virker til å være den som er mest aktuell. 

• Viktig at årsmøte i Bondelaget ikke kan gjøre et vedtak som omfatter 
Bygdeungdomslaget. 

• Er dette en sak for årsmøte i Bondelaget eller kan det være et 
samarbeid uten å måtte gjøre et vedtak på det? 

Forslag til vedtak Kommer i møte 

Vedtak Sentralstyret vedtar å ikke sende inn sak til årsmøte. 
Styreleder tar med seg innspillene om mulige samarbeid med Bondelaget. 

 

Sak 68 Program for Landsstevne Ola 

Elementer fra 

debatten 
• Ser bra ut. Er tilbake til før Korona. Endringer som ble prøvd ut i 

2022 som ikke fungerte som ønska er ikke videreført.  

Forslag til vedtak Programmet for Landsstevne 2023 godkjennes. 

Vedtak Programmet for Landsstevne 2023 godkjennes. 
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Sak 69 Tildeling av sentrale arrangementer Ola 

Elementer fra 
debatten 

• Nord-Trøndelag har gått noen runder hos seg selv om de har  

• Nord-Trøndelag har meddelt tidligere at de kan slite med å 
arrangere et høstarrangement for 16 og 17-åringer på grunn av 

kommunale regler. 

• Viktig å ha anbefalingene fra utvalget for aldergrense i NBU i 
bakhodet når vi tildeler arrangementer. 

• Ingen søknader for Landsstevne 2026. Hva kan vi gjøre for å 

motivere fylkeslagene til å søke om de sentrale arrangementene? 
Hvilke fylkeslag har i dag kapasitet til å ta på seg arrangementene? 

• Kan det være en idé å sende in sak til årsmøte med forslag til 
rulleringsplan for de sentrale arrangementene? 

Forslag til vedtak Høstarrangementet 2024 tildeles Nord-Trøndelag Bygdeungdomslag og vi 

fortsetter å pushe på Rogaland Bygdeungdomslag for Landsstevne 2026. 

Vedtak Høstarrangementet 2024 tildeles Nord-Trøndelag Bygdeungdomslag. 

 


